
^ Nicole Roording, Achmea
‘Actuarissen zijn over het algemeen inhoudelijk gedreven specialisten
die goed op te hoogte zijn en blijven van de laatste ontwikkelingen.
Ik verwacht dat dit vakmanschap in de toekomst van grote waarde
zal blijven. De uitdaging is om naast ons vakmanschap ook de
vaardigheden te blijven ontwikkelen om invloed uit te oefenen op
besluitvorming en beleid. Hoe breng je je boodschap of advies
effectief over? En hoe maak je contact met verschillende disciplines,
om optimaal van elkaars kennis te kunnen profiteren? Ik denk dat we
als actuaris met de juiste vaardigheden een centrale rol kunnen
vervullen in de verbinding tussen Business, Financiën en IT. Initiatief
nemen, doorvragen, verbinden en overtuigen is hierin belangrijk. Ik
zie dat deze vaardigheden van de actuaris  steeds meer aandacht
krijgen, en door actuarissen ook vol enthousiasme worden opgepakt.
Als we dit doorzetten denk ik dat we de toekomst zonnig tegemoet
kunnen zien.’

^ Amba Zeggen / Programma directeur Actuarial 
Practice Cycle | Amsterdam Business School
‘De rol van actuaris wordt door technologische ontwikkelingen en de
beschikbaarheid van data alleen maar belangrijker. Het doorgronden
van datastructuren vereist dat je data sciencetechnieken kunt
toepassen én dat je het domein waarop de data betrekking heeft,
‘begrijpt’. Het zoeken naar zinvolle verbanden in complexe data-
structuren en het vertalen naar oplossingen van deze verbanden kan

De actuaris is ‘on the move’
en klaar voor de toekomst

alleen als je beschikt over domeinkennis. Of dit nu kennis betreft van
data van telematica, data van ziekteverzuim of data van
levensverwachtingen. 

Naast toepassingen in de verzekeringssector is actuariële expertise
ook op sociaalmaatschappelijk terrein van belang. Onderzoek naar de
haalbaarheid van het basisinkomen of de hervorming van ons
pensioenstelsel zijn bij uitstek vraagstukken waar actuariële expertise
nodig is. Het vertalen van demografische en macro-economische
ontwikkelingen naar oplossingen en het inzichtelijk maken van
risico’s is ons métier. Wij begrijpen de data én kunnen ze analyseren.

Tegelijkertijd plaats ik ook een kritische noot. We zijn weliswaar klaar
voor de toekomst, maar we spelen nog een beperkte rol. Actuarissen
zijn bescheiden en staan niet vooraan als er beleid wordt gemaakt op
‘ons terrein’. Neem de commissie Parameters van Jeroen
Dijsselbloem. Deze commissie buigt zich over belangrijke parameters
voor pensioenfondsen, daar zit niet één actuaris bij. Dat is best
vreemd.

Het gaat niet om het prestige: ‘kijk ons nou eens leuk in een
commissie zitten’, maar om onze uitstekende inhoudelijke kennis en
jarenlange ervaringen op dit terrein. Het is aan ons om te laten zien
dat we nodig zijn voor de toekomst. ‘De actuaris on te move’
betekent voor mij ‘step up’: excelleren in technologie én leiderschap.’
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column vanuit het bestuur

Leg de basis voor het maken 
van actuariële berekeningen

Ga aan de slag met actuariële berekeningen op het gebied van leven-, pensioen- en
schadeverzekeringen, kwantificeer risico’s en krijg inzicht in de kanstheorie. 

Voor meer informatie, neem contact op met 
Wietske Methorst, wietske.methorst@ag-ai.nl.
www.ag-ai.nl/ActuarieelRekenen

Actuarieel Instituut®

Heb jij een afgeronde hbo- of wo-
bachelor, ben je analytisch sterk en
heb je aantoonbaar cijfermatig
inzicht? Dan is de opleiding
Actuarieel Rekenen jou op het lijf
geschreven!

Actuarieel Rekenen
• Start 3 september 2019
• Éénjarige beroepsopleiding (4 modules)
• Competentie- en praktijkgericht
• Colleges op een vaste dag in de week (Utrecht)
• Samen starten, studeren en afstuderen

COLUMN 

Zeker niet; actuarieel
professionals van nu
gaan volledig met de
tijd mee. Beweging is
een must, wil je de
razendsnel
veranderende wereld
bijhouden. Kunnen
we bijvoorbeeld de
pensioenactuaris nog
herinneren die,

nauwelijks tien jaar geleden, na een lange pensioen-
fondsvergadering klaagde over de immense workload
die hieruit voortvloeide? Dat is tegenwoordig wel
anders. Steeds vaker komen collega’s op heel andere
plekken terecht. Door de skills die we hebben, kunnen
we op zoveel meer terreinen worden ingezet.
Uitdagingen en werkgebieden genoeg. 

Ook mijn werk is anders en meer divers dan tien jaar
geleden. Niet in de laatste plaats omdat ik alweer bijna
acht jaar geleden een eigen bedrijf ben begonnen. Een
sprong in het diepe. Een actuaris als ondernemer. Onze
advisering aan ondernemingen en pensioenfondsen is
veel breder geworden. Daarnaast is de rol van data
enorm toegenomen, wat voor mijn bedrijf betekende
dat we ons gingen bezighouden met Workforce
Analytics. Wederom een sprong in het diepe. Dag
vertrouwde comfort zone, hallo nieuwe wereld. Maar
wat een energie geeft het! Moderne advisering kan niet
meer zonder technologie en data. Bijvoorbeeld
voorspellen wanneer iemand ontslag dreigt te nemen
en of dit schadelijke gevolgen kan hebben voor een
organisatie. Of organisaties inzicht geven in de redenen
waarom medewerkers voor hun organisatie willen

komen werken en, nog veel belangrijker, willen blijven
werken. Kortom ervoor zorgen dat de Human Resources
manager een serieuze gesprekspartner is van de CFO en dat
hij of zij niet langer beslissingen op het onderbuikgevoel
van de HR-manager hoeft te baseren. Bij veel onder-
nemingen bepalen de kosten van medewerkers immers vaak
meer dan 60% van de winst- en verliesrekening. Deze
informatie zorgt voor direct meetbaar resultaat en
optimalisering van de investering in mensen. 

Ook als bestuur houden we ons nadrukkelijk bezig met de
rol van onze beroepsgroep in deze veranderende wereld. Zo
is strategische herijking anno 2019 belangrijker dan ooit.
Door het tempo en de intensiteit van veranderingen als
gevolg van technologie, automatisering, consolidatie en
nieuwe producten, verschuift het actuariële werkveld. Dat
vraagt om actie! Een discussie die overigens niet alleen van
de laatste tijd is. In 2004 oordeelde het toenmalige bestuur
reeds dat het actuariaat aan de vooravond van ingrijpende
veranderingen stond. ‘De actuaris is niet meer per definitie
de toonaangevende professional binnen het verzekerings-
wezen en de pensioenwereld. Ook de grenzen tussen de
diverse financiële dienstverleners vervagen’. 

Vanuit het individu zetten we nu in op verbreding en
verdieping van kennis en toepassing op andere en nieuwe
terreinen. Vanuit het collectief, en daarmee de vereniging,
zien we samenwerking met niet-actuariële professionals die
actief zijn in aangrenzende werkgebieden als een belangrijk
speerpunt. We gaan deze strategie de komende periode
nadrukkelijker neerzetten. Daarbij is jullie ervaring en
mening van belang.

Ronald Doornbos
bestuurslid PA&PR en Pensioenen

De actuaris in beweging: een contradictio in terminis? 




